[image: image1.jpg]






朝陽科技大學
093學年度第1學期教學大綱
Course Schedule
	當期課號
	1627
	Course Number
	1627

	授課教師
	陳中龍
	instructor
	CHEN,CHOUNG LONG

	中文課名
	台灣史
	Course Name
	Taiwan History

	開課單位
	校訂必修(四日)
	Department
	

	修習別
	必修
	Required/Elective
	Required

	學分數
	2
	Credits
	2

	課程目標
	生長在台灣的人，應該知道台灣的歷史，前瞻台灣未來的發展必須從台灣的過去中尋找蜘絲馬跡，從豐厚的文化內涵中凝聚廿一世紀台灣人的共識。本課程目的旨在讓學生透過台灣史的教學，了解自己生長土地的民情風俗和宗教文化，藉此共同的歷史記憶，達到愛護鄉土和惜環境的情操。
	Objectives
	In recent years Taiwan has experienced a powerful burgeoning of native consciousness.  As the people turn toward their roots with newfound nostalgia, study on Tawian’s history, and area of ever-increasing activity, has at last come into vogue.

	教材
	自編: Offers by the teather.
	Teaching Materials
	 

	成績評量方式
	學生參予課程討論之積極性及出席率之高低20％

期中筆試25％、論文摘要心得10％

期末筆試25％、報告20％
	Grading
	Students join the disscussion in class and the attendance:20% midterm exam:25%  summaries:10%

final exam:25%  report:20%

	教師網頁
	

	教學內容
	說明台灣歷史在東亞史中的角色及其發展特性。主要內容有史前文化，南島語族、國際競爭時期、清領時期、日據時期與中華民國時期。
	Syllabus
	To illustrate the developing countries and the role of Taiwan history in Easten Asia history.The main contents are pre-historic culture,Austronesian,international competition period,Ch'ing dynasty,the dominion of Japan,The R.O.C.


尊重智慧財產權，請勿非法影印。

